
 
 
 
 

Referat rådets 6. møde i perioden 2022‐2026 
Mandag den 22. januar 2024, Skovskolen, Nødebovej 77A, 3480 Fredensborg 

  
Tilstede: Andreas Kelager, Birgitte Benzon Bang, Bo Simonsen, Charlotte Åsell Pedersen, Erik Helmer 
Pedersen, Frank Allan Rasmussen, Henny Green, Jesper Fogt Nielsen, Katrine Dam Abildgren, Kirsten 
Rolfsager, Lone Søderkvist Kristensen, Louise Lind Roum, Marianne Christensen, Michael Gyldendal, Michael 
Houmark‐Nielsen, Niels Hald, Ole Lass Jensen, Peter Plant, Sally Schlichting. 
 
Afbud: Bo Simonsen, Frank Allan Rasmussen, Henny Green, Michael Gyldendal 
 
Eksterne deltagere fra sekretariatet: Mia Brædstrup‐Holm  
 

Tidspunkt  Min  Nr.  Dagsordenspunkt  bilag  Ansvar 

16.30  10  1  Godkendelse af 
dagsorden  (beslutning) 

  Erik 

16.40  20  2  Nyt fra bestyrelsen    Erik 

16.50  15  3  Strategi og arbejdsprogram 2024    Mia 

17.15  15  4  Status evaluering af 
partnerskabsprogram 

  Erik 

17.30  30  5  Nyt fra rådets medlemmer (bordet 
rundt) 

  Alle 

18.00  5  6  Godkendelse af referat    Erik 

18.15  10  7  Evt.    Alle 

18.15  45    Spisning og socialt hygge    Alle 

19.00      Slut     

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 
 

2. Nyt fra bestyrelsen  
 
Erik og Louise orienterer om bestyrelsens møde d. 8. november 2023. 
 
Samarbejde med Esrum Kloster og Møllegård 
Bestyrelsen har godkendt rammeaftale for samarbejdet mellem Nationalparkfonden og Fonden Esrum 
Kloster og Møllegård med faldne bemærkninger. 
 
Grøn mobilitet 
Annette Sørensen fra Visit Nordsjælland orienterede om nationalparkprojektet, der har til formål at øge 
muligheden for tilgængelighed til og i nationalparken for både vandrere og cyklister, gennem nye ruter og 
god cykelinfrastruktur fx ved mobilitetshubs ved stationer.   



2 
 

3. Strategi og arbejdsprogram 2024 
 
Mia orienterer om den første tid som ny sekretariatschef og lægger med udgangspunkt i bestyrelsens 
besluttede strategi og arbejdsprogram for 2024 op til at få rådets bemærkninger med henblik på forberedelse 
af næste bestyrelsesmøde 1. februar 2024. 
 
Mia Brædstrup‐Holm gav et oplæg om den første tid som ny sekretariatschef, herunder arbejdet med at 
omsætte bestyrelsens nye strategi i forening med den eksisterende nationalparkplan, det besluttede 
arbejdsprogram for 2024 og de mange løbende ønsker til nye projekter, der lægger op til involvering af 
nationalparksekretariatet. Som eksempel fremhævede Mia indsatsen med frivillighed og en konkret 
henvendelse til sekretariatet om oprettelse af en venneforening.  
 
Oplægget udsendes med referatet. 
 
Rådets medlemmer gav bemærkninger til oplægget: 
 

 Vi savner at have spillet en rolle i udarbejdelse af bestyrelsens strategi 

 Det er ikke tydeligt, hvad strategien sætter af retning for samarbejdet med rådet selvom det nævnes 

under formål i strategien 

 Strategien er ikke let at læse eller forstå, når man ikke har deltaget i udarbejdelsen 

 Der er ressourcer i rådet, der kan bistå i udarbejdelse af en frivilligstrategi 

 Der er store potentialer i at rekruttere frivillige, når folk går på pension    

 Vi har allerede mange frivillige, de er frivillige i de mange eksisterende foreninger, der samarbejder 

med nationalparken 

 Frivillighedsbegrebet har de seneste år været under udvikling, fra langt trofast engagement som 

frivillig til mere ad hoc tematiseret frivillighed   

 Vigtigt at være opmærksom på ressourcetrækket i sekretariatet ved koordinering af frivillige  

 Kongens Jagt et godt eksempel på at arbejde tematiseret med involvering af frivillige 

 Vigtigt at se at frivillige ikke kun giver, men også er modtagere af fx videnskabelig formidling 

 Kunne vi gøre det attraktivt for frivillige ved at give dem et frivillig treat af en slags?  

 Kan vi bede sekretariatet undersøge muligheden for straksudbetalinger ved tilskud fra 

nationalparkpuljen, det er lykkedes i LAG‐regi at ændre udbetalingsbestemmelserne 

 Det begejstrer at høre, at sekretariatschefen lægger op til mere involvering, det hilses velkomment.  

  

4. Orientering om partnerevaluering  
 
Erik orienterer om status på evaluering af partnerskabsprogrammet, hvor repræsentanter fra 
nationalparkens partnere har deltaget i interview og spørgeskemaundersøgelse.   
 
Erik Helmer orienterede om den videre proces med evalueringen. På rådsmødet i september havde vi 
forventet at undersøgelsen på nuværende tidspunkt var gennemført. Den seneste forventning er, at 
undersøgelsen er afsluttet i starten af februar. 
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50 ud af godt 70 partnere har besvaret undersøgelsen. Det er flot. Der er gennemført 10 interviews: 

 5 fra partnerudvalget: Sally, Peter Plant, Henny, Erik og Jette Haugaard (bestyrelsesmedlem). 

 Herudover fra rådet: Louise Roum, Jesper Fogt, Andreas Kelager, Michael Gyldendal og Katrine Dam 
Abildgren 
 

De mange svar fra partnerne og de kvalitative interviews har givet konsulentfirmaet Orange Elevator et rigtig 
godt grundlag for evalueringen. Der blev givet et stort tak for indsatsen til de rådsmedlemmer, der har 
bidraget.  
 
Den videre proces: 

 Orange Elevators rapport er færdig primo februar. Rapporten vil indeholde en sammenfatning af 
undersøgelsen, samt anbefalinger til hvordan arbejdet med partnerne kan udvikles.  

 Tilbagemeldingerne fra Orange Elevator er positive. De arbejder på en række konkrete anbefalinger, 
som vi kan tage med i det videre arbejde. 

 Partnerudvalget (Jette H, Sally, Peter P, Henny og Erik) vil blive inddraget i det videre arbejde, og 
være med til at kvalificere og prioritere de anbefalinger, som Orange Elevator kommer med.  

 På baggrund af rapporten og partnerudvalgets anbefalinger vil der blive udarbejdet et 
beslutningsoplæg til bestyrelsen, som de skal drøfte til deres møde i april.  

 På rådsmødet i maj vil der være nyt at fortælle og drøfte i forhold til rådets videre involvering og 
rolle i udviklingen af partnerprogrammet.   

 

5. Nyt fra rådets medlemmer (bordet rundt) 
 
Videndeling bordet rundt.  
 

6. Godkendelse af referat 
 
På grund af tekniske udfordringer blev det besluttet at sende referatet til kommentering på mail og til 
endelig godkendelse på mødet i maj. 
 

7. Evt. 


